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ACTA DEL CONSELL PLENARI 
 
Identificació de la sessió  
Núm.: 4 
Data: 8 de juliol de 2014  
Caràcter: ordinari 
Horari: 19.28 h a 21.25 h  
Lloc: Consell de Districte d’Horta-Guinardó
 
Assistents 
 
Regidora del Consell-presidenta en funcions 
Francina Vila Valls (GMDCiU) 
 
Regidors Adscrits 
Belén Pajares Ribas, regidora adscrita (GMDPPC) 
 
Consellers i conselleres  
Lluís Bou Dalmau (GMDCiU) 
Jaume Fibla Papaseit (GMDCiU) 
Lina Huélamo Soriano (GMDCiU) 
Roser Nogués Alonso (GMDCiU) 
Gonzalo Puelles García (GMDCiU) 
Ramón Carrión Duran (GMDPSC) 
Joan Ferrús Alborch (GMDPSC) 
Núria Galán Orriols (GMDPSC) 
Cristina Gómez Salmerón (GMDPSC) 
Joan Martínez Vendrell (GMDPSC) 
Raül Ortega Serrano (GMDPSC) 
Daniel Rosillo Molina (GMDPSC) 
Manuel Conde García (GMDPPC) 
Felisa Vila San Millán (GMDPPC) 
Rafael Sánchez Cobo (GMDPPC) 
Carlos Torrubiano Blanco (GMDPPC) 
Anna Mir Acebrón (GMDICV-EUiA) 
Antoni Salado Pérez (GMDICV-EUiA) 
Jordi Coronas Martorell (GMDUpB) 
 
Absents 
David Escudé Rodríguez, regidor adscrit (GMDPSC) 
Gloria Martín Vivas, regidora adscrita (GMDPPC) 
Elsa Blasco Riera, regidora adscrita (GMDICV-EUiA) 
Janet Sanz Cid, regidora adscrita (GMDICV-EUiA) 
Jordi Portabella Calvete, regidor adscrit (GMDUpB) 
 
Cap del Departament de Serveis Jurídics-Secretaria 
Anna Clària Vila 

Gerent 
Carles Mas Lloveras 
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Desenvolupament de la sessió  

La regidora del Districte-presidenta en funcions saluda els assistents i obre la sessió.  

 

A) Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió ordinària del dia 6 de maig de 2014 

S’aprova per unanimitat. 

B) Part informativa: 

a) Cartipàs 

b) Despatx d’ofici 

1. Comunicació de les resolucions incloses en el despatx d’ofici 

El Consell se n’assabenta. 

c) Informes 

2. De la regidora del Districte sobre l’estat del Districte 

La regidora del Districte informa sobre l’estat del Districte segons la seva estructura 
organitzativa.  

Àrea d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i 
Sostenibilitat.  

En primer lloc, explica les obres que el govern ha executat en els darrers mesos i en 
destaca les de la plaça Eivissa i alguna àrea d’influència de la zona, els carrers Baixada 
del Mercat, Fulton i Horta. Comunica que aquestes obres, acabades el mes de juny 
anterior, van costar més d’un milió d’euros i van suposar un guany de gairebé 600 metres 
quadrats d’espai d’estada i de trobada. Assenyala que també han suposat més arbrat i 
una millora de l’enllumenat i afegeix que, amb elles, s’ha recuperat un espai somiat i 
dissenyat pels veïns d’Horta-Guinardó. 

En segon lloc, informa de les obres de rehabilitació i destaca la millora de l’accessibilitat 
de la piscina del CEM Guinardó, del barri del Guinardó. Anuncia que amb les obres es 
recupera també un mirador que hi havia al capdamunt d’aquest equipament, del qual en 
destaca la concurrència per part de famílies i joves del barri durant l’estiu. 

En aquest punt també destaca l’arranjament de la sortida de la parada del metro del carrer 
Arenys, de la Teixonera, i la urbanització de l’espai adjacent dels habitatges construïts a 
l’avinguda de Can Marcet, de la qual destaca que respon a una petició important dels 
veïns de la Vall d’Hebron. Indica que actualment ja es pot gaudir de la pavimentació, dels 
espais per fer gimnàstica a l’aire lliure i de la zona de jocs infantils. Així mateix, assenyala 
la realització de les obres d’urbanització del costat dels habitatges de protecció oficial, on 
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indica que també s’han fet tasques d’enjardinament i s’hi ha instal·lat un sistema de rec i 
mobiliari nou. Conclou que d’aquesta manera el districte ha guanyat un espai nou. 

Informa que un cop fetes les obres de millora de les escales de la plaça de Can Baró, s’hi 
han fet obres d’enjardinament, tal com figurava en el full de ruta del govern, que han 
suposat la plantació de flor variada, una nova xarxa de rec i també un tancament 
perimetral per evitar l’accés dels gossos o un ús indegut. Creu que tot plegat és una 
millora substancial. 

En tercer lloc, exposa les obres en procés d’execució i fa referència a l’espai de les 
bateries antiaèries. Explica que aquestes obres compten amb un pressupost de gairebé 
un milió i mig d’euros, s’acabaran el mes de març de l’any vinent i suposaran una 
adequació dels accessos, ja que es completaran els recorreguts de connexió entre el nord 
i el sud, es farà un tractament paisatgístic de tot l’entorn de la vegetació i es completarà la 
restauració arqueològica i la segona fase de museïtzació, part que creu més important. 

Seguidament, fa referència a les obres del Mercat del Guinardó, les placetes de Montbau, 
la plaça de Raimon Casellas, la pista esportiva de Tenerife, les millores de l’enllumenat al 
carrer Alcalde de Móstoles amb Alfons X i també la millora d’enllumenat del carrer 
Castillejos amb travessera de Gràcia. Comunica que aquestes obres es treballen en 
l’àmbit de cada un dels barris i el seguiment corresponent es fa en el marc de les 
comissions de seguiment. 

Tot seguit, exposa la voluntat de fer un repàs de l’estat d’execució del full de ruta per a 
cada un dels barris d’Horta-Guinardó donat que falta menys d’un any per acabar el 
mandat actual. Creu que el pla d’actuació que s’havia marcat el govern del Districte va per 
bon camí perquè actualment ja compta amb un 67% d’obres acabades o en estat 
d’execució i, per a la resta, s’està estudiant o desenvolupant el projecte tècnic. Opina que 
el govern podrà acomplir una part molt important dels compromisos que va adquirir. 

Pel que fa a l’execució del full de ruta per barris, destaca els percentatges d’acompliment 
dels objectius previstos per a cada barri, tot indicant que es tracta d’obres executades o 
en procés d’execució. D’aquesta manera, assenyala que el Baix Guinardó tindria un 83%; 
Can Baró, un 82%; el Carmel, un 75%; la Clota, un 60%; la Font d’en Fargues, un 90%; el 
Guinardó, un 79%; el barri d’Horta, un 79%; el barri de Montbau, un 78% amb obres 
importants com poden ser les placetes, de les quals destaca la importància del procés de 
participació que les ha motivades. Apunta que el barri de Sant Genís té un 65%; la 
Teixonera, un 62% i la Vall d’Hebron, un 60%. 

Creu que aquestes xifres demostren que el govern va avançant tal com havia destacat en 
diferents reunions amb els consellers i en diversos plenaris. 

Àrea d’Igualtat d’Oportunitats i Qualitat de Vida. 

En aquest punt destaca el que qualifica d’actes importants com ara el projecte Barribook, 
que és un projecte on enguany hi ha participat aproximadament 300 joves vinculat a la 
convivència, integració i participació de les persones més joves dels barris. 

Tot seguit, destaca la campanya d’estiu i el suport que ha rebut mitjançant subvencions a 
monitors per tal que les famílies puguin acollir-se a diferents activitats, i informa que 
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enguany, trenta-quatre infants han demanat aquesta ajuda i aproximadament s’hi oferiran 
setze activitats. 

En l’àmbit de les persones amb discapacitat, destaca la participació de quinze famílies en 
el programa «Temps per a tu» d’adults a l’estiu, un programa important perquè les 
famílies que tenen a càrrec seu persones amb discapacitat tinguin temps per dedicar-se a 
elles mateixes. 

Així mateix, destaca la celebració del desè aniversari de l’Associació Afibrocat que va 
realitzar conjuntament amb el Districte amb una trobada important a la rambla del Carmel 
el mes de maig. 

Després, considera que el trasllat dels Serveis Socials a la Vall d’Hebron, al costat del 
Casal de Can Travi, ha comportat que el centre guanyi espai i millori l’atenció, i anuncia 
que està en funcionament des del 30 d’abril. 

En darrer lloc, informa del trasllat del Punt d’Informació i Atenció a les Dones del Districte, 
actualment situat que passarà a les antigues casernes al Centre Cívic Teixonera. 

Àrea de Coneixement, Infància, Adolescència i Joventut i Esports. 

Pel que fa a l’àmbit d’Infància, destaca la posada en marxa del programa «Repesca. 
Suport a l’estiu, èxit al setembre», un programa perquè els nois que ho necessitin puguin 
seguir amb el programa escolar durant l’estiu per tal de recuperar les assignatures 
suspeses al setembre, millorar els resultats acadèmics i evitar, així, l’abandonament 
prematur de l’escolarització. Fa palesa que s’incrementa l’horari d’aquestes activitats i que 
set centres del districte s’han acollit al programa. 

En aquest àmbit, fa referència a la participació de més de trenta escoles i instituts als Jocs 
Florals, celebrats el 22 de maig al Casal de la Font d’en Fargues, i en relació amb aquesta 
afluència destaca el projecte de promoció de la lectura i de l’escriptura «Ja sé llegir», en el 
qual hi han participat 145 alumnes de primària. Explica que amb aquest projecte els 
alumnes mostren a les seves famílies la seva comprensió lectora i les seves inquietuds 
per saber i aprendre.  

En darrer lloc, apunta que la campanya de vacances d’estiu amb activitats per a infants i 
adolescents del Districte va comptar amb 16.000 places repartides per a adolescents en 
72 activitats diferents. 

Finalment, en l’àmbit d’Esports, destaca la primera cursa organitzada pel Futbol Club 
Martinenc, la Diablada, que va tenir el suport del Districte i de la qual assenyala que hi van 
participar 500 corredors i més de 140 voluntaris. Creu que la cursa, que va passar per 
diversos barris del districte, va servir per explicar moltes coses interessants del districte. 

Àrea de Comerç, Mercats, Relacions de proximitat, Seguretat i Gent Gran. 

En l’àmbit de Comerç, destaca la XIX Festa de Comerç celebrada al carrer del Cor d’Horta 
i Mercat d’Horta el 31 de maig i el 14 de juny, que va comptar amb trenta-cinc carpes. 
Explica que va ser una activitat organitzada per la Federació de Comerç d’Horta i el 
Mercat d’Horta amb el suport del Districte. 
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Anuncia que l’ACEM també fa moltes activitats i que, concretament el 14 de juny, va fer la 
seva gran festa d’estiu amb activitats diverses, algunes fins i tot per als més petits, i un 
vermut popular.  

També destaca la festa del Comerç Sanllehy, que va sortir al carrer el 16 de maig. 

En l’àmbit de Gent Gran, fa referència a la primera trobada dels diferents grups de gent 
gran dels casals del districte i explica que 180 persones es van concentrar al parc de les 
Rieres d’Horta per practicar esport a l’aire lliure. També destaca que 150 dels 
equipaments de gent gran del Districte van participar en el projecte «Vestim l’escombra», 
que qualifica de tradició d’Horta-Guinardó. 

Així mateix, destaca les festes majors que han tingut lloc i les que tenen lloc en el moment 
que se celebra el Plenari, com són les del barri del Carmel. Explica que les festes majors 
dels dotze barris del districte s’encadenen una després de l’altra i convida els assistents a 
gaudir de les activitats que ofereixen. 

Per acabar, destaca la celebració ciutadana d’obertura de la plaça Eivissa en la qual les 
entitats que constitueixen el Consell de Barri d’Horta van oferir activitats durant un dia i 
mig. 

Àrea de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció del Districte. 

En l’àmbit de Cultura, destaca que enguany el Cicle de Clàssica del districte es va sumar 
a la commemoració del tricentenari amb un programa específic de música barroca.  

També constata que en la línia de fomentar la lectura entre els més petits, els dies 2, 9 i 
16 de juliol tenen lloc unes sessions de conta-contes a les places Bacardí i Eivissa, del 
barri d’Horta. 

Així mateix, destaca l’estrena de la Cantata Infantil «La fàbrica de colors», un acte que 
considera important i en el qual van participar-hi més de 270 cantaires. Explica que va ser 
promoguda per l’Escola de música :UT i que va comptar amb la col·laboració del Districte. 

En l’àmbit de Participació, destaca el procés endegat per part del govern per definir la 
zona esportiva del carrer Tenerife, en el qual hi ha participat aproximadament 470 
persones. Explica que aquest procés els va servir per reflexionar sobre els usos que havia 
de tenir l’espai actual i també per recollir idees de cara a les següents fases de 
recuperació i millora d’aquest espai. 

Per acabar, destaca la gimcana en la qual van participar més de 600 persones 
emmarcada en l’Any de la Família, que va tenir lloc al parc del Laberint, i mitjançant la 
qual, acompanyats dels pares, els més joves van poder conèixer la història de l’aigua del 
districte i els fets de 1714 vinculats als germans Desvalls i al Palau del Laberint. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, inicia la seva intervenció destacant la 
remodelació de la plaça Eivissa. Considera que és una bona notícia per dos motius: 
primer, perquè finalment s’han fet les obres, i segon, perquè el procés de participació amb 
el que ha comptat ha estat un èxit, ja que s’ha fet en el marc del Consell de Barri, la 
Comissió de Seguiment, la Festa Major, i molta més gent. Considera que entre tots han 
aconseguit que el resultat respongui a la participació dels diferents agents. 
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Opina que el seu grup no es va equivocar quan, quatre anys enrere, va proposar que es 
fes aquest procés participatiu en el marc del Consell de Barri. Seguidament, lamenta que 
el dia de la inauguració de la plaça alguns oportunistes es dediquessin a dir que allò era 
mèrit seu i opina que, afortunadament, la gent és prou intel·ligent i sap que el resultat és 
fruit de la voluntat dels veïns i del govern de la ciutat. 

Pel que fa al tema del comerç, apunta que si bé el comerç del districte té unes arrels 
profundes que es fan paleses en la seva capacitat de resistir i de reinventar-se, el nou 
Decret de l’Alcaldia es presenta com una pedra contra la qual lluitar, ja que el fet que 
l’alcalde doni permís als comerços per obrir els diumenges d’estiu i altres diumenges que 
coincideixen amb esdeveniments importants de la ciutat, els fa més difícil tirar-los 
endavant. Opina que aquesta mesura només beneficia el comerç de determinades zones i 
marques de franquícia en detriment d’altres, com per exemple Horta-Guinardó. 

Seguidament, expressa el seu escepticisme respecte al procés participatiu de la segona 
fase de la zona esportiva de Can Baró pel fet que l’hagi dut a terme una entitat privada 
que no coneix el barri ni les seves problemàtiques. Opina que aquesta no és la millor 
manera de dur a terme un procés participatiu i explica que una mostra d’això és el fet que 
s’hagin sumat les respostes relacionades amb els aparcaments del carrer Tenerife i altres 
zones. 

Pel que fa a la plaça Botticelli, felicita a la Plataforma Salvem Botticelli i a la lluita que ha 
endegat en nom del seu grup municipal, i celebra que, de moment, s’hagi aturat el 
projecte d’aparcament que hi havia previst. Mostra la seva esperança perquè es dugui a 
terme un procés participatiu en el marc del Consell de Barri d’Horta, tal com ho ha exposat 
l’alcalde, i afegeix que, en l’àmbit de la participació, aquest Consell ha vist èxits importants 
com el de la plaça Eivissa. 

Retreu al govern que no cregui en els consensos, les negociacions i els acords, i adverteix 
que si segueixen actuant com ho fan actualment, es trobaran diverses protestes que volen 
salvar espais, com ara Botticelli o Can Vies. En aquest sentit, creu que la discussió 
generada a Can Vies pot haver ajudat al govern a fer-se enrere del projecte d’aparcament, 
ja que podria haver tingut por de trobar-se amb una oposició veïnal tan forta i contundent 
com la de Sants. 

Tot seguit, passa a comentar els percentatges que ha anunciat la regidora sobre l’estat 
d’execució del full de ruta en cada barri, i mostra la seva sorpresa per la xifra del 65% 
adjudicada a Sant Genís, barri pel qual creu que no s’ha executat ni el 35% del que es 
preveia. 

Respectant una petició de l’Associació de Veïns de Teixonera feta en l’Audiència Pública 
del dia anterior, pregunta al govern quin és l’estat d’expropiació dels terrenys de l’estació 
de metro de Teixonera. 

Per acabar, expressa la seva preocupació per l’estat de la ciutat després dels quatre anys 
de legislatura del govern actual, perquè opina que hi ha una Barcelona a dues velocitats 
molt diferents ja que hi ha una diferència de vuit anys entre l’esperança de vida d’uns 
barris i la d’uns altres. Creu que hi ha una Barcelona minoritària en creixement econòmic i 
una altra majoritària en la qual es troba gent dels barris d’Horta-Guinardó, caracteritzada 
per tenir menys oportunitats per prosperar i formar-se com a persones lliures i preparades. 
Així mateix, opina que hi ha la Barcelona de la moda, del congrés dels mòbils, del 



 
 
 

83 

Primavera Sound, dels creuers de luxe, i al costat una altra Barcelona amb gent que dorm 
als caixers i que han d’anar a menjadors socials, i retreu al govern aquesta dualitat. 

Critica al govern per haver fet un pressupost en el qual hagin sobrat 140 milions d’euros a 
finals d’any, i considera que aquests diners s’haurien pogut destinar a la lluita contra la 
pobresa infantil, de la qual en destaca la importància pel fet que en el futur la pobresa 
infantil es converteix en major despesa en salut i serveis socials i, alhora, en menys 
competitivitat, o a la lluita contra el fracàs escolar, del qual destaca que més enllà dels 
equipaments s’hauria d’afrontar amb el suport a les famílies, la promoció de la formació 
continuada al professorat, l’execució dels plans d’entorn i la inclusió en aquests plans de 
la franja de zero a tres anys. 

Finalment, destaca que Barcelona té 102.000 persones aturades i retreu al govern que 
digui que és la ciutat motor del país. Opina que cal inversió per fomentar l’ocupació i 
també per evitar que els joves marxin a l’estranger. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, retreu a la regidora que l’informe 
sobre l’estat del Districte sigui un repàs ràpid de l’estat d’execució del full de ruta i es 
queixa dels percentatges que ha exposat sobre els barris. Concretament, retreu a la 
regidora que hagi inclòs en el percentatge de Sant Genís les obres del camp de futbol, els 
interiors d’illa de Sidó-Lledoner i el manteniment de la via pública, ja que en l’Audiència 
Pública del dia anterior els veïns van apuntar la mancança en aquestes obres. Per tot 
això, opina que el govern no té la mateixa visió de les coses que els veïns del barri, i fa 
saber que si ha de triar una opinió, es queda amb la dels veïns. 

Seguidament, celebra que el govern del Districte hagi aturat el projecte d’aparcament de 
la plaça Botticelli, ja que creu que la ciutadania, lluny dels objectius de l’alcalde, no està 
disposada a vendre la plaça a cap operador privat. També celebra que la Plataforma 
Salvem Botticelli hagi aconseguit fer sentir la veu del teixit veïnal, comercial i associatiu, i 
que es preservi un espai públic els usos del qual els ha de definir la ciutadania. 

Ara bé, opina que aquesta victòria ciutadana és una nova mostra del fracàs del govern, 
del qual apunta que actua en solitari, d’esquena als barris i li retreu la incapacitat de 
reconèixer els errors, escoltar i rectificar. Critica el paper de la regidora del Districte i el del 
govern perquè, tal com ha passat amb el cas de la plaça Botticelli, els veïns han hagut 
d’aconseguir una audiència amb l’alcalde per a parlar del tema. 

Creu que Horta-Guinardó es mereix un govern millor que estigui al servei de la ciutadania 
i governi sense haver de ser desautoritzat pel govern de la ciutat. Opina que el govern del 
Districte actual és incoherent, fa plans d’acció comercial i posa en risc el comerç de 
proximitat amb operacions com la de la plaça Botticelli o l’aprovació de la liberalització 
d’horaris comercials a la ciutat. Es queixa del fet que situï l’accessibilitat com a màxima 
prioritat i, alhora, suprimeixi els autobusos de barri els diumenges i festius, i incrementi les 
tarifes de transport públic molt per sobre de l’IPC en comptes de controlar el deute de 
TMB. 

També retreu al govern que s’apoderi de la paraula participació i del concepte de ciutat de 
les persones i, alhora, sigui el més discrecional en la història democràtica del districte. 
Opina que l’únic procés participatiu real és el de la plaça Eivissa, que ve del mandat 
anterior. Creu que el govern no és transparent ni en la gestió ni en la presa de decisions, 
motiu pel qual el Districte es troba en situacions no desitjades, entre les quals cita: una, el 
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fet que la ciutadania acabi pagant uns enderrocaments a Talleres Muñoz que inicialment 
estaven inclosos en el preu de compra; dues, el desacord entre l’Ajuntament i Regesa per 
als costos de l’UA3 i, concretament, per als costos del CAP; i tres, el fet que l’Ajuntament 
digui que Torre Garcini està salvada però mantingui la possibilitat d’edificar fins a un 
màxim de 35 habitatges en un jardí que la ciutadania vol que sigui d’accés lliure. 

Constata que els compromisos incomplerts del govern no afavoreixen la confiança per 
part de la ciutadania en les obres de manteniment de la parada de Coll i Alentorn del bus 
17 o en la posada en marxa de les obres del camp de futbol i el casal del barri. Aprofita 
l’ocasió per preguntar en quin estat es troba la Torre del Moro i si el govern té previst 
impulsar el conjunt d’equipaments de la Vall d’Hebron.  

Explica que hi ha hagut 10 jubilacions al CAP d’Horta i li consta que no se n’ha substituït 
cap, i informa que a la Vall d’Hebron va haver-hi una concentració recentment per queixar-
se de l’espera d’atenció al CAP, motiu pel qual pregunta quina és la situació de les llistes 
d’espera del districte.  

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, saluda els assistents i incideix en la 
valoració que ha fet la regidora del Pla d’actuació de districte (PAD), la qual considera que 
no és encertada tal com es va demostrar en l’Audiència Pública del dia anterior. A més, es 
queixa del fet que el govern hagués dit als barris de Sant Genís, la Teixonera i la Vall 
d’Hebron que serien els que rebrien més inversió. 

Mostra el seu acord amb la ruta turística que el govern ha previst per al districte per tal 
que es conegui el patrimoni cultural de què disposa, però considera que una ruta turística 
en condicions ha de mostrar un patrimoni també en condicions, per la qual cosa creu que 
abans de fer efectiva aquesta ruta, hauria sigut millor urbanitzar el Palau d’Alfarràs, la 
Torre del Moro o les cases de les bugaderes del carrer Aiguafreda. S’adreça al conseller 
d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i 
Sostenibilitat, el senyor Gonzalo Puelles i García, per dir-li que el govern comença les 
coses per la teulada. 

Retreu a la regidora que hagi dit públicament en un consell de barri que el projecte de les 
portes de Collserola no s’ha realitzat per culpa dels grups de l’oposició, perquè creu que el 
motiu real pel qual no s’ha dut a terme és la incompetència del govern a l’hora d’arribar a 
acords. 

Seguidament, comenta que, recentment, en alguns consells de barri com ara el de Sant 
Genís o el de la Vall d’Hebron, el govern va informar sobre una segona campanya per a 
fomentar la recollida d’excrements d’animals de companyia, cap a la qual mostra el seu 
acord. Ara bé, retreu que la utilitat de la primera campanya no fos la desitjada i opina que 
caldria prendre mesures sancionadores per aquelles persones incíviques que 
incompleixen les normes de civisme reiteradament. Pregunta a la regidora quantes 
accions s’han dut a terme i quantes s’han cobrat, i exposa que, segons ha pogut saber, 
només s’ha recaptat el 80%. Demana quantes persones s’han contractat al Districte per 
dur a terme aquesta campanya. 

Fa saber al govern que actualment hi ha més associacions i entitats que recriminen el que 
no ha fet que no pas el que ha fet, i posa com a exemples l’Associació de Veïns de la Vall 
d’Hebron, la de Sant Genís o la de la Teixonera. Critica a la regidora perquè diu que ella 
és conscient que ha deixat obres sense fer a la Teixonera, com per exemple el cobriment 
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de la ronda de Dalt o el del velòdrom, espai del qual destaca que es troba en un estat 
lamentable per a practicar ciclisme. Enumera altres projectes sense fer com són la 
remodelació del velòdrom, els plans Teixonera 1 i 2, o els plans de millora i conservació 
de la Clota. Indica que li podria dir més actuacions que el seu grup ha esmentat en altres 
ocasions i per les quals el govern no ha ofert mai cap resposta. 

Expressa la seva satisfacció al veure que l’Ajuntament ha asfaltat el carrer Amèrica 
després que el grup municipal al qual representa ho sol·licités, però assenyala que falta 
asfaltar la rambla Volart, que està al costat, i també falta arreglar les voreres. 

Seguidament, felicita als veïns del districte per la reurbanització de la plaça Eivissa 
aconseguida amb consens de veïns, entitats i grups polítics, i fa constar que el GMDPPC 
era conscient del grau de deteriorament de la plaça, aspecte que va denunciar diverses 
ocasions i pel qual va promoure un acord amb el govern per a desbloquejar la inversió 
d’1.075.000 euros per tal d’executar la reforma i ampliar la plaça. 

Pel que fa als jardins Príncep de Girona, denuncia l’estat lamentable en el que es troben. 
Indica que l’única cosa que s’ha fet és omplir amb ciment una plataforma i col·locar alguns 
bancs, deixant les escales de fusta en un estat deteriorat que pot provocar accidents per 
als usuaris, ja que es tracta de fustes trencades les puntes de les quals estan sortides. 
Creu que els veïns agrairien una actuació al respecte. 

Afegeix que la deixadesa de l’entorn dels jardins es fa palesa en els forats que hi ha als 
extrems de les taules de tennis taula, dels quals opina que impedeixen jugar amb 
seguretat. Opina que aquesta deixadesa respon a una falta de manteniment del mobiliari 
esportiu. 

Passa a parlar de la seguretat i recorda a la regidora que la inseguretat i l’incivisme van 
estretament lligats, tal com van demostrar les queixes dels veïns en la sessió de 
l’Audiència Pública del dia anterior parlant del vandalisme que es produeix a la plaça 
Cornudella de la Vall d’Hebron. Creu que el govern ha d’augmentar la presència de la 
Guàrdia Urbana i dels Mossos d’Esquadra per a dissuadir aquest tipus d’actes tant a la 
plaça Cornudella com a la plaça Pastrana. 

A continuació, mostra la seva preocupació pel que fa a les instal·lacions esportives de 
Llars Mundet, i recorda que en el darrer Consell de Barri de la Vall d’Hebron, així com en 
l’última Audiència Pública, el govern va informar d’esquitllentes que destruiria la piscina i 
els vestuaris, fins ara gestionats mitjançant concessió a l’escola de futbol d’antics jugadors 
del Futbol Club Barcelona, l’escola TAR. Opina que amb aquesta destrucció finalitza una 
part de la història en un recinte assistencial modèlic i es deixa als barris de la Vall 
d’Hebron, Montbau i voltants sense equipaments públics. Afegeix que la construcció està 
valorada en 176.000 euros, una quantitat que supera cinc vegades la quantia total que 
rebran en forma de subvenció les entitats esportives del barri i que és a compte de 
ciutadans i contribuents. 

El senyor Ramón Carrión Duran, del GMDPSC, retreu a la regidora que dos mesos enrere 
parlés als consellers de les obres que s’havien executat o s’estaven executant del full de 
ruta però que no esmentés les obres que queden pendents en alguns barris. Mostra el 
seu acord amb les consideracions sobre aquest tema dels portaveus que l’han precedit i 
afegeix que els percentatges d’obres acabades per als barris de Can Baró, Sant Genís i 
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Teixonera no corresponen a les xifres que ha indicat la regidora sinó que corresponen a 
un 18%, 17% i 30%, respectivament, per la qual cosa creu que el mandat no és efectiu. 

Fa saber que el seu grup té la voluntat de parlar i escoltar els veïns per conèixer de 
primera mà el tipus d’actuacions que fa el govern en els barris i, seguidament, fa un 
reconeixement a l’Espai Jove Boca Nord, del qual destaca que celebra el 15è aniversari i 
al qual felicita per la tasca que realitza, i també fa un reconeixement pel 35è aniversari de 
les festes del Carmel i el 15è aniversari de l’entitat Carmelo Manos. 

Expressa el desig de començar a treballar perquè la plaça Botticelli sigui un espai digne i 
participatiu, però lamenta que hagi estat necessari que l’alcalde aturés el projecte després 
de les reivindicacions veïnals. Felicita a la Plataforma Salvem Botticelli per la tasca que ha 
fet en aquest tema i, tot seguit, considera que la participació dels veïns en el projecte no 
pot basar-se en una trobada en una sala, sinó que cal fer-los partícips, ja que si no es fa, 
apareixen situacions com el procés de Can Baró que s’ha vist limitat a uns quants carrers 
sense tenir en compte la visió general i global del barri que tenien els veïns i les 
associacions. Apunta que el projecte de la biblioteca de Montbau tampoc no va comptar 
amb un procés participatiu i considera que, si bé els veïns reclamen poder participar, cal 
tenir en compte que les opinions dels usuaris són imprescindibles perquè un nou espai 
sigui útil i aprofitable. 

Seguidament, passa a parlar de la mobilitat i l’accessibilitat, dos temes que figuren en el 
full de ruta, i retreu al govern que els nous busos que posa el govern perjudiquin a veïns 
de diferents zones. Exposa que actualment, alguns veïns de la Teixonera i la Clota ja es 
troben afectats. Creu que aquest perjudici no hauria de donar-se perquè els veïns perden 
qualitat de vida, i recorda dues peticions: la primera fa referència al retorn del recorregut 
inicial dels busos 87 del Carmel i 119 de la Teixonera, i la segona incideix en la necessitat 
que els busos de barri no deixin d’oferir el seu servei els diumenges ni els festius. 

Procedeix a comentar el tema de l’aparcament i fa saber que al districte hi ha zones molt 
concretes de Can Baró, la Font d’en Fargues, Horta i la Teixonera, entre d’altres, que 
necessiten urgentment solucions en aquest àmbit, ja que actualment el lloc on aparquen 
els cotxes fa de riera i quan hi ha molta aigua se’ls emporta. Es queixa del fet que el 
govern tingui diferents projectes en aquests barris però que no hagi fet res al respecte. 

Seguidament, parla de la ronda de Dalt i fa saber que des de fa molts anys, hi ha molts 
veïns del districte que pateixen la fractura que suposa aquesta via, que qualifica de 
molesta i necessària alhora. Considera que, si bé és un tema que no es pot resoldre en un 
sol mandat, el govern ha de donar la cara i respondre als veïns sense excusar-se en 
l’afirmació segons la qual les promeses no són importants. 

Demana al govern que es faci responsable de les seves paraules i les compleixi, i en 
aquest sentit enumera una sèrie d’obres: els camins escolars a Font d’en Fargues, la 
remodelació de la plaça, les solucions per a la rambla del Carmel, la remodelació de la 
plaça Sanhelly, el casal de gent gran de Sant Genís, i el camp de futbol del mateix barri, 
del qual opina que el govern no té cap intenció de tirar-lo endavant. 

En relació amb el barri de Sant Genís, pregunta en quin estat es troben els patis de 
l’Escola Montserrat i quina solució s’hi ha trobat, i adverteix a la regidora de la importància 
de prendre decisions tenint en compte els efectes i greuges que puguin provocar als 
ciutadans. En aquest sentit, cita l’exemple del trasllat del centre de Serveis Socials. 
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També pregunta al govern quan tindrà en compte les demandes dels veïns de la 
Teixonera per donar solucions als problemes d’accessibilitat amb la construcció d’escales 
mecàniques, quan es farà un pla de mobilitat, quan es preveu tenir la sortida de metro, 
quan es farà l’expropiació, i quan es farà la remodelació del mercat de la Vall d’Hebron. 
Afegeix que més endavant farà referència a la necessitat oblidada de fer un pla 
d’equipaments juvenils. 

La regidora respon, en primer lloc, al GMDPPC, i mostra el seu acord amb el fet que és 
millor començar les coses per la base i no pas, per la teulada. Considera que el Districte 
s’ha ocupat de fer-ho així ja que, d’una banda, treballa per recuperar els espais que 
patrimonialment i històrica són importants i, de l’altra, treballa per promocionar el districte. 

Pel que fa a les qüestions de les portes de Collserola, opina que la culpa no és de 
l’oposició però creu que de vegades l’oposició ha bloquejat determinades iniciatives que 
des del govern es creien positives per als barris. 

Respecte a la ronda de Dalt, diu al GMDPPC que no pateixi perquè el govern trobarà 
altres maneres de treballar aquesta qüestió amb els veïns afectats. 

Pel que fa a la campanya dels excrements d’animals, indica que tal com ha explicat 
diverses vegades, s’ha comptat amb personal a partir de plans d’ocupació, al qual se li ha 
fet una formació, i assenyala que a partir de la tardor vinent ja podran sancionar. Fa saber 
que el govern mirarà de fer complir la normativa dins de les seves possibilitats. 

Quant a l’incivisme, constata que la feina que cal fer no només correspon als cossos de 
seguretat tal com ha apuntat el senyor Conde sinó també a equips de prevenció, botiguers 
i veïns, i indica que així s’està fent a la plaça Pastrana. Creu que d’aquesta manera 
s’aborda la detecció del problema i es miren les situacions i solucions diverses que 
existeixen. 

Pel que fa a les inversions de la TAR, constata que és responsabilitat del Districte que els 
equipaments municipals estiguin en condicions, motiu pel qual diu que el govern durà a 
terme totes aquelles inversions necessàries per aconseguir-ho. 

Seguidament, replica l’exposició del GMDUpB i retreu al senyor Coronas que es queixi de 
la falta de compromís del Districte amb el comerç i, concretament, del decret de l’alcalde 
sobre el comerç, perquè es tracta del fruit d’un acord amb el sector del comerç 
representat per diverses entitats. En relació amb aquest punt, recorda que el districte té 
un Pla de comerç per fomentar la competitivitat dels comerciants i perquè estiguin a 
l’alçada de les noves realitats socials i les demandes de la ciutadania. 

També es queixa del fet que el senyor Coronas qüestioni el procés de participació de Can 
Baró perquè recorda que ha estat un procés que ha comptat amb l’assessorament del 
Comissionat de Participació de l’Ajuntament de Barcelona i en el qual s’han realitzat 470 
enquestes. 

Seguidament, respon algunes qüestions que han comentat diferents grups municipals i diu 
que, pel que fa a la plaça Botticelli, s’afegeix a la felicitació que altres grups han fet als 
veïns per la seva complicitat amb el Districte i apunta que el repte del procés de 
participació es troba en el fet que participin representants del Consell de Barri i també la 
ciutadania, fins i tot aquella que no està acostumada a participar activament en espais 
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ordinaris, de manera que ho pugui fer en espais extraordinaris. Expressa el seu desig de 
comptar amb el suport dels grups i de la ciutadania d’Horta-Guinardó. 

Quant a l’execució del full de ruta, demana als grups municipals que no manipulin les 
xifres i es fixin bé en el contingut, ja que si aquest preveu la iniciació de la urbanització de 
Can Marcet i aquesta s’ha fet, es pot considerar que s’està complint. Fa saber que de tot 
el llistat d’actuacions previstes per al Districte, el govern ha assenyalat les que estan 
acabades, les que estan en procés d’execució i les que tenien un projecte sobre la taula. 
Afegeix que si bé ha presentat aquestes xifres de forma resumida, en els consells de barri 
se’n farà un seguiment més extens. 

Pel que fa a l’expropiació de terrenys per a la sortida de metro de Teixonera, indica que 
aquesta depèn del moment que la Generalitat tingui recursos per tirar-la endavant i 
assenyala que, mentrestant, el govern del Districte ha actuat per la via subsidiària, la qual 
li ha permès tenir una entrada i una sortida de metro perfectes, en condicions i dignes, de 
manera que compleixen amb el compromís que havien adquirit amb els veïns. 

Respon a les rèpliques del GMDUpB i opina que el govern actual deixarà un llegat prou 
important que espera poder seguir gestionant. Destaca que, davant la situació complicada 
en termes socials i econòmics, el govern ha incrementat els pressupostos socials, per la 
qual cosa considera que ha estat a l’alçada. Expressa el seu convenciment respecte al fet 
que el govern aprofiti oportunitats de créixer com pot ser el congrés internacional de 
mòbils, del qual destaca que genera riquesa tant per a les empreses tecnològiques de la 
ciutat com per a la societat. 

Respecte a la intervenció del GMDPSC, explica, en primer lloc, que la ronda de Dalt està 
en procés de licitació i que el govern es va comprometre a encarregar l’estudi necessari 
per desenvolupar el projecte, tal com ha fet. Assenyala que el govern ja ha parlat amb els 
veïns interessats i afectats per començar a treballar i decidir conjuntament quines són les 
millors solucions. 

Pel que fa a la pregunta sobre els patis de l’Escola Montserrat de Sant Genís, diu que 
també està en licitació. 

En darrer lloc, respon a les demandes del GMDICV-EUiA i mostra el seu desacord amb la 
consideració segons la qual la informació de l’execució del full de ruta és un tràmit sense 
rigor. Creu que és una manera d’explicar l’estat en el qual es troba el districte. Pel que fa 
a la consideració sobre la plaça Botticelli, diu que no sap si és una victòria ciutadana però 
que, en tot cas, el govern impulsa aquelles qüestions que considera importants i positives 
per al districte, escolta els veïns quan els ho demanen i pren les decisions en funció de les 
seves opinions i tenint en compte l’interès general. 

Pel que fa al transport, anuncia que la valoració de la nova xarxa ortogonal és superior al 
8 de 10, cosa que creu molt positiva, i constata que hi ha hagut un increment important de 
passatgers. Tot i això, reconeix que el districte té reptes en aquest tema i manifesta que hi 
està treballant. 

Finalment, respecte a la crítica que ha fet el GMDICV-EUiA sobre la manca d’actuació a 
l’hora de governar, opina que és una crítica fàcil perquè el govern actual es caracteritza, 
entre altres coses, per desencallar moltes qüestions que estaven aturades, com ara l’UA3, 
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la línia 9 de metro, la recuperació de les places i de masos com Torre Garcini i Mas 
Ravetllat. 

El senyor Coronas critica l’acord amb el sector del comerç del qual ha parlat la regidora 
perquè diu que només compta amb determinades entitats, i opina que si el govern 
preguntés a les entitats del districte la seva opinió respecte al model que proposa 
l’Ajuntament, el resultat seria diferent. Pregunta quin és el model de ciutat que vol la ciutat 
i demana si vol un model de comerç com el d’altres ciutats europees que han perdut el 
comerç dels barris i els habitants han d’anar a buscar grans superfícies comercials al 
centre o a les perifèries per comprar. També pregunta si l’Ajuntament vol un model de 
ciutat amb carrers més segurs perquè hi ha comerç i, per tant, gent als baris, o si vol 
carrers solitaris. 

Fa saber que no qüestiona la manera mitjançant la qual s’ha fet el procés participatiu de 
Can Baró però sí, la interpretació. 

Mostra la seva comprensió pel fet que la regidora presenti els percentatges d’actuacions 
en marxa o a punt de començar però demana quin és el percentatge real en l’àmbit 
qualitatiu del full de ruta, és a dir, quin percentatge del pressupost previst s’està executant 
o s’executarà. 

Seguidament, recorda que el seu grup ha donat suport a l’increment dels pressupostos en 
serveis socials que ha realitzat l’Ajuntament però matisa que aquest increment no redueix 
les diferències a la ciutat, de les quals matisa que creixen any rere any. En aquest sentit, 
explica que el districte de Sarrià-Sant Gervasi té un atur registrat del 8,5% i, en canvi, la 
taxa d’Horta-Guinardó és del 15,8% i de Nou Barris, del 19,7%, motiu pel qual demana 
una solució. 

Respecte al tema de les portes de Collserola, mostra la seva incomprensió pel fet que la 
regidora digui que és culpa de l’oposició, perquè recorda que en un Plenari va expressar 
l’alegria que tenia el govern pel conjunt d’idees que li havia fet arribar l’oposició. 

I per últim, mostra el seu acord amb la regidora sobre el fet que la policia no és la solució 
per a tot i, en aquest sentit, demana el motiu pel qual actualment a les agències públiques 
del Districte s’hi presenten desplegaments policials. 

La senyora Mir demana a la regidora que faci un balanç detallat de l’estat d’execució de 
cada una de les actuacions que consten en el full de ruta i opina que l’hauria de presentar 
al Consell Ciutadà i també en els consells de barri. Retreu al govern que no ho hagi fet i 
es queixa de la manca de comprensió que suposen els percentatges i gràfics que la 
regidora ha presentat en el Consell Plenari. A més, retreu al govern que no hagi facilitat 
cap tipus de documentació i que no hagi presentat els resultats a una velocitat adient. 

Pel que fa al tema de l’autobús de barri, demana que el recuperin pels diumenges i 
festius. Manifesta que els veïns dels barris de Can Baró, el Carmel, la Teixonera i 
Montbau, tots ells barris amb una orografia complicada, necessiten aquest autobús per a 
desplaçar-se i recorda que en l’Audiència Pública del dia anterior el seu grup va proposar, 
com a solució, que el govern mantingués la parada de Coll i Alentorn del bus 17 o que fes 
que el bus 19 baixés fins a la mateixa parada. 
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Mostra el seu desacord amb la consideració de la regidora segons la qual el govern 
desencalla assumptes del Districte com ara la línia 9 de metro i opina que, tot i que el 
govern hagi tapat els forats dels veïns que havien de tenir una parada a prop de casa, ha 
renunciat al fet que la línia esmentada passés pel districte tot i que fos una necessitat 
absoluta, per la qual cosa mostra l’esperança de poder recuperar el projecte. 

Respecte a la plaça Botticelli, mostra el seu desacord amb el fet que la regidora hagi dit 
que el govern ha escoltat els veïns perquè diu que va ser l’alcalde el que va fer retrocedir 
al Districte qüestionant la seva decisió. A més, retreu al govern que digués que no podia 
fer marxa enrere en el projecte que tenia previst perquè no era la seva potestat. 

El senyor Conde agraeix a la regidora que hagi consultat les seves consultes en primer 
lloc però es queixa del contingut que ha exposat. Mostra el seu acord amb el fet que al 
barri de la Teixonera els veïns es pregunten en quin moment es troba el procés 
d’expropiació de la part privada de la sortida del metro del carrer Arenys i pregunta a la 
regidora si ha fet alguna gestió amb la Generalitat de Catalunya i, en cas que l’hagi fet, 
quina ha sigut. 

Respecte a la instal·lació esportiva Llar Mundet, retreu a la regidora que no li hagi 
contestat pràcticament res del que li ha demanat i li recorda que hi ha un problema amb la 
Diputació. Apunta que no s’han fet les reparacions de conservació necessàries ni per part 
del TAR ni per part de l’Ajuntament i creu que és una negligència tant pel govern actual 
com per l’anterior, perquè aquestes instal·lacions daten del 1959. Es queixa del fet que el 
govern hagi invertit 176.000 euros per enderrocar el que hi havia i construir-hi un camp de 
futbol 7, perquè creu que molts veïns preferien les instal·lacions anteriors. Però donat que 
ja ho han enderrocat, demana quan s’arreglarà l’espai i quin pressupost tindrà el nou 
projecte. 

El senyor Carrión destaca, en primer lloc, la importància del Pla d’equipaments que tenia 
el Districte, el qual preveia espais perquè les entitats juvenils desenvolupessin les seves 
activitats. 

En segon lloc, fa saber que els comerciants del mercat han informat al seu grup que, de 
moment, les obres de remodelació del mercat de la Vall d’Hebron consisteixen a 
escombrar la part del darrere, per la qual cosa demana quan començaran les obres reals. 

Quant a la ronda de Dalt, constata que els veïns s’han reunit recentment amb l’alcalde, la 
qual cosa considera important pel fet que l’alcalde escolti la ciutadania en un tema cabdal. 
Retreu al GMDCiU que cinc anys enrere, durant la campanya electoral posés en el seu 
programa de propaganda un objectiu per a la ronda de Dalt que afectava cinc barris i 
anava més enllà de fer un estudi, i expressa els seus dubtes perquè en el termini restant 
de la legislatura el govern faci alguna cosa més al respecte. 

Respecte al procés participatiu de Can Baró, considera que seria exitós si hi participés 
tothom i no només els quatre carrers del costat de la pista. 

En darrer lloc, opina que el govern no pot continuar donant solucions parcials i que els 
veïns es mereixen solucions globals i de qualitat. 
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La regidora respon breument per temes. Respecte al model de comerç, diu que el govern 
reconeix el valor afegit del comerç de proximitat i que treballa amb el sector cercant el 
consens més ampli que sigui possible. 

Pel que fa al transport, incideix en la valoració positiva que fan els usuaris del transport 
públic de la ciutat i en el fet que el govern treballa alternatives per als barris. 

En relació amb l’atur, fa saber que el Districte està treballant amb Barcelona Activa per 
impulsar diferents programes a través dels centres cívics i convenis amb diferents entitats, 
i emfasitza la feina d’inserció que realitza el mateix Districte. 

Quant al balanç i al comentari de la senyora Mir sobre el fet que es tracta d’un balanç de 
tràmit, comenta que el balanç exposat és un estat d’execució del full de ruta, és a dir, una 
pinzellada, i diu que farà un balanç més detallat sobretot en el marc dels consells de barri, 
i aprofitarà algun plenari per compartir-lo amb els consellers.  

I, finalment, pel que fa a la renúncia de la línia 9 del metro de la qual ha parlat la senyora 
Mir, considera que el govern actual no renuncia a res i és perfectament conscient de les 
necessitats del districte, entre les quals inclou el CAP del Guinardó i la línia 9 del metro. 
Ara bé, opina que, com a govern, té la responsabilitat de gestionar el dia a dia i respondre 
per a garantir la qualitat de vida dels veïns d’Horta-Guinardó, motiu pel qual pren mesures 
determinades. 

El Consell se n’assabenta. 

C) Part decisòria: 

a) Propostes d’acord 

2. Informar favorablement, de conformitat amb allò disposat a l’article 23.2 f) de la 
Carta de Barcelona, la Modificació del Pla general metropolità a les finques 
situades als carrers d’Alfons XII, números 49-51, i del Xiprer, números 40-46, i 
Montevideo, números 33-53, d’iniciativa municipal 

La regidora del Districte procedeix a la part decisòria amb una proposta d’acord, que és la 
d’informar favorablement, de conformitat amb allò disposat a l’article 23.2 f) de la Carta de 
Barcelona, la Modificació del Pla general metropolità de les finques situades als carrers 
d’Alfons XII, números 49-51, i del Xiprer, números 40-46, i Montevideo, números 33-53, 
d’iniciativa municipal. 

Assenyala que, primerament, el govern exposarà el projecte urbanístic, després donarà la 
paraula a un representant dels veïns que ha demanat d’intervenir i, al final, hi haurà un 
torn obert de paraules perquè els grups exposin el seu posicionament. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d'Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, comenta que la Modificació del 
Pla general metropolità és d’iniciativa municipal i té com a objectiu fixar les condicions de 
planejament perquè l’Ajuntament obtingui dues parcel·les, que actualment són propietat 
privada, i les seves edificacions. Anuncia que es tracta de la parcel·la del carrer 
Montevideo, 33. 
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Tot seguit, enumera els objectius de la proposta: en primer lloc, obtenir la parcel·la 
d’Alfons XII per fer-hi equipaments de titularitat pública municipal; en segon lloc, obtenir la 
parcel·la de la masia de Can Garcini i els jardins per assegurar la seva conservació i 
destinar l’edifici a equipaments; en tercer lloc, transferir una part de l’edificabilitat que hi ha 
prevista a la masia Can Garcini amb una densitat de 24 habitatges a la parcel·la de 
Montevideo, número 33, i, finalment, modificar la qualificació del carrer Montevideo perquè 
pugui adequar la seva edificabilitat i la seva superfície a la densitat que es concentrarà a 
la finca. 

El senyor Agustí Xifré, en nom de la Coordinadora d’Entitats del Guinardó, saluda els 
assistents i informa que presentarà els acords als quals va arribar la Coordinadora la nit 
anterior en la seva reunió setmanal. Fa saber que la Coordinadora d’Entitats té 35 entitats 
com a membres associats i que cada entitat forma part de manera directa de la Junta, 
òrgan suprem, i té un vot.  

Exposa que en la reunió del dia anterior, 25 entitats van estudiar el document de la 
Modificació del Pla general metropolità pel que fa a Torre Garcini i fa saber que es van 
sorprendre al veure que el projecte no coincideix amb allò que el barri desitja i que la 
coordinadora esperava. 

Adverteix que actualment la ciutadania no confia gaire en els polítics i explica que els 
veïns han defensat la recuperació de Torre Garcini des de fa anys i s’han enfrontat amb 
diversos alcaldes i mandats. Apunta que des que es van assabentar que la constructora 
Núñez i Navarro va adquirir els terrenys, els veïns del barri van lluitar per aquest espai 
perquè consideren que és patrimoni del districte. 

Exposa que el dia anterior, la Coordinadora va acordar per consens que es demanés al 
govern que l’espai de Torre Garcini sigui del barri i públic. Fa saber que, més enllà dels 
metres quadrats sobrants que preveu la Modificació del Pla, l’entitat demana que Torre 
Garcini i els seus jardins siguin un espai de titularitat pública i municipal, i mostra la seva 
preocupació en aquest punt per la reserva en metres que preveu la Modificació. 

Diu que coneix la manera de procedir de l’Ajuntament i que sap que pot canviar les 
qualificacions en un o cinc anys. Adverteix que si és necessari, la Coordinadora 
presentarà les al·legacions oportunes i farà el que calgui per aconseguir que el jardí 
segueixi sent un jardí públic i que la torre sigui patrimoni públic. Considera que la lluita 
endegada des de fa anys és contra Núñez i Navarro i creu que el Districte hauria de 
formar part del bàndol dels veïns, i no a la inversa. 

Demana que entre tots, el plenari i les entitats, busquin una solució per aconseguir que 
l’espai de Torre Garcini segueixi sent un jardí i agraeix al Plenari la possibilitat d’haver 
intervingut. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, posa a consideració del govern del 
Districte la retirada d’aquest punt de l’ordre del dia del Plenari perquè preveu que, donada 
la manca de consens veïnal i polític, sortirà un informe desfavorable i creu que és una 
llàstima. 

Seguidament, expressa el vot en contra del seu grup per dos motius: en primer lloc, per la 
falta de consens i, en segon lloc, pel doble nyap que considera que implica la Modificació 
del Pla general metropolità. Explica que és un nyap perquè, d’una banda, s’hipoteca el 
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futur dels jardins de la masia al deixar la possibilitat d’edificar al carrer Xiprer i, de l’altra, 
es trasllada l’edificabilitat al carrer de Montevideo, que és del Districte de Sarrià-Sant 
Gervasi, de manera que l’empresa que revaloritzi els metres quadrats en pugui sortir 
tractant-se d’una de les portes naturals de Collserola. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, anuncia que a ningú no li dol més que 
al seu grup que en surti un informe desfavorable. Explica que durant molts anys, el seu 
grup ha treballat per aconseguir una permuta però rebutja la possibilitat de tenir-la a 
qualsevol preu i hipotecant el jardí. Creu que és una mala permuta tant per a la ciutat com 
per al districte, que perd la possibilitat de fer 35 habitatges, i es queixa de la manca d’una 
garantia perquè el jardí continuï sent jardí. 

Recorda que la Coordinadora ha proposat una solució, així com també l’Associació de 
Veïns Joan Maragall, que van proposar d’incorporar un quart àmbit i situar l’edificabilitat 
en un altre solar. Demana al govern que faci el que vulgui però que deixi la torre tal com 
està, ja que no és necessari que estigui qualificada de 13. I opina que per al conjunt de la 
ciutat tampoc no és un bon negoci perquè el preu del sòl no és el mateix a Horta-Guinardó 
que a les Corts, i tampoc no és el mateix fer un bloc de pisos entre mitgeres que fer 
edificacions aïllades. Recorda que l’espai de Torre Garcini actualment és un espai verd, 
ple d’arbres i és l’entrada al parc de l’Oreneta. Finalment, expressa el vot en contra del 
seu grup. 

El senyor Manuel Conde García, del GMDPPC, agraeix la intervenció del senyor Xifré i 
constata que des de fa molts anys el seu grup ha reivindicat Torre Garcini. Creu que el 
més important és recuperar Torre Garcini com a espai públic i, donat que la Modificació 
del Pla ho contempla així, manifesta el vot a favor del seu grup. Ara bé, matisa que es 
tracta d’una aprovació inicial i que a partir dels trenta dies següents, tant els grups 
municipals com els veïns podran presentar al·legacions. Expressa també el seu desig de 
millorar l’expedient durant el procés d’al·legacions. 

El senyor Joan Ferrús Alborach del GMDPSC, constata que el 19 de juny es va portar a la 
Comissió d’Hàbitat Urbà, per moció d’urgència després d’haver desaparegut de l’ordre del 
dia, la permuta de Torre Garcini. Considera que l’expedient que tramita el govern té molts 
errors fruits de les presses, falten pàgines, annexos que apareixen citats i informes 
econòmics importants, i mostra el seu desacord amb l’ordenació que es proposa per a la 
finca Can Garcini. Anuncia que el seu grup presentarà al·legacions per demanar que es 
garanteixi la integritat de la finca protegida, incloent els jardins, i mostra el seu desacord 
amb la manera mitjançant la qual s’ha tramitat l’expedient. 

Denuncia les contradiccions entre les xifres del conveni i les del pla, i comunica que 
sol·licitarà que s’aclareixin quines xifres són vàlides i com incideixen en els equilibris 
econòmics entre l’Ajuntament i Núñez i Navarro. Fa saber que actualment no és possible 
saber si l’actuació és econòmicament favorable per a l’Ajuntament o per a Núñez i 
Navarro, i per tot això, expressa el vot en contra del seu grup. 

La regidora lamenta que els grups posin en perill aquesta tramitació i adverteix que si 
aquest procés s’atura, la propietat tindrà dret a construir 60 habitatges i 5.000 metres 
quadrats de sostre d’habitatge. Opina que el fet que en el futur s’hi construeixin habitatges 
o s’hi facin modificacions depèn del govern i creu que és una qüestió de voluntat política 
el fet d’aprovar la tramitació. Creu que d’aquesta manera, els grups estan rebutjant la 
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possibilitat de salvar Torre Garcini, i anuncia que el govern actuarà de manera 
responsable perquè la seva prioritat és preservar el patrimoni. 

Fa saber que el document portat a aprovació en el Plenari és un document urbanístic que 
recull un sostre que sobra i que, en aquests casos, el més habitual és que el sostre 
sobrant es quedi en el mateix espai. Ara bé, donats els dubtes dels veïns i entitats del 
barri, diu que treballarà les al·legacions perquè la proposta millori. Així mateix, es 
compromet a buscar un altre espai on portar els aproximadament 2.500 metres sobrants. 
Amb tot, manifesta el vot a favor del seu grup. 

S’informa desfavorablement amb els vots a favor del GMDCiU i el GMDPPC, i els vots en 
contra de la resta de grups. 

b) Proposicions dels grups municipals 

No n’hi ha. 

D) Part d’impuls i control: 

a) Proposicions / Declaracions de grup 

Del Grup del PSC: 

3. «Que, donant compliment a la proposició aprovada en aquest Plenari el 8 de 
maig de 2012, es convoqui els veïns de Tres Turons per tal d’informar-los, 
conjuntament, dels canvis que des de la Regidoria d’Hàbitat Urbà estiguin 
estudiant o hagin estudiat (amb més de dos anys de temps se suposa que 
l’estudi ha d’estar més que finalitzat): 

• Es creï, tal com es va aprovar, la Comissió de Seguiment que permeti a tothom 
i amb la participació de tots els grups municipals però sobretot dels veïns 
afectats, poder expressar la seva opinió i participar, si es dóna el cas, en el 
possible procés de modificació del pla actualment aprovat, tot tenint en compte 
que l’aprovació inicial de millora a la zona dels antiaeris esmentada a l’expositiu, 
que a priori tal com s’ha plantejat per l’executiu provoca més perjudici que 
millora d’alguns veïns de la zona limítrof, no s’hagi de veure posteriorment 
modificada per motius jurídics-legals a causa del PGM de Tres Turons exigint 
que es contempli tot l’entorn afectat de manera global i no de forma segmentada 
per zones i provisional tal com sembla que s’està fent en aquest moment» 

La senyora Cristina Gómez Salmerón, del GMDPSC, formula la proposició que consisteix 
a donar compliment a la proposició aprovada en el plenari del 8 de maig de 2012, en la 
qual es preveia convocar els veïns de Tres Turons per tal d’informar-los dels canvis que la 
Regidoria d’Hàbitat Urbà havia estudiat sobre el projecte de Tres Turons i també es 
preveia que la Comissió de Seguiment permetés a tothom, i especialment als veïns 
afectats, expressar la seva opinió. Així mateix, recorda que la proposició preveia que el 
pla actualment aprovat, del qual destaca que provoca més perjudici que millora a alguns 
veïns de la zona, no es podia modificar per motius jurídics o legals a causa del Pla 
general metropolità de Tres Turons i exigia que es contemplés tot l’entorn afectat de 
manera global i no de forma segmentada. 
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El senyor Gonzalo García i Puelles, conseller d'Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, manifesta el vot desfavorable del 
seu grup per dos motius. En primer lloc, retreu que el govern anterior hagués fet una 
previsió econòmica de 260 milions d’euros per a persones afectades i expropiades en el 
Pla esmentat i el govern actual s’hagi trobat que no hi havia cap dotació per a aquesta 
partida. En aquest sentit, indica que el govern actual va tractar amb els afectats de la fase 
0, que corresponen als afectats de les propietats municipals, i retreu a la senyora Gómez 
que digui que el govern no fa res perquè considera que ha endegat una Modificació d’un 
Pla general en el qual el govern anterior va ser molt ambiciós i poc prudent, ja que el 2010 
ja hi havia una crisi flagrant. 

En segon lloc, mostra el seu desacord amb el fet que la senyora Gómez consideri que el 
projecte provoca més perjudicis que millores a alguns veïns de la part limítrof i anuncia 
que el projecte reurbanitza els carrers Lavèrnia i Marià Lavèrnia d’una manera que 
aconsegueix que l’autobús accedeixi al turó de la Rovira, es millori l’enllumenat, s’agrupi 
l’aparcament en superfície i es pugui distribuir l’espai públic d’una forma convenient per a 
les persones amb mobilitat reduïda. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa l’abstenció del seu grup en 
coherència amb l’abstenció que va manifestar el 8 de maig de 2012. Indica que el motiu 
de l’abstenció té relació amb les inversions del 2014 sobre les millores d’accés a les 
bateries antiaèries del Turó de la Rovira, que formaven part del programa electoral del seu 
grup i per les quals defensava un parc mixt que contemplés parc i habitatges dintre de la 
Modificació del Pla general metropolità dels Tres Turons. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot favorable del seu grup 
i considera que el govern no s’hauria d’estranyar del contingut de la proposició, ja que al 
cap i a la fi demana la creació d’una comissió de seguiment perquè tothom pugui 
participar en el projecte. Indica que el fet que els grups desconeguin el projecte, ha 
motivat les queixes sobre l’opacitat del govern i creu que el govern hauria d’haver 
demanat la participació dels grups i els veïns abans d’aprovar el projecte. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu grup i 
recorda que també va votar a favor el mes de maig del 2012. Mostra la seva preocupació 
pel fet d’haver de votar una mateixa proposició dues vegades per dos motius: un, el fet 
que no es faci cas a les proposicions aprovades i, dos, la necessitat del GMDPSC de 
presentar una proposició per segona vegada i descuidar, així, altres temes que podrien 
necessitar una proposició. 

Mostra el seu acord amb la consideració del senyor Puelles sobre l’ambició del projecte 
dels Tres Turons però diu que després de cinquanta anys, el projecte ha desafectat 
gairebé el 70% de les persones afectades. 

La senyora Gómez mostra el seu acord amb les consideracions dels seus companys 
sobre la falta de voluntat política del govern per desencallar aquest tema. En canvi, es 
mostra desacord amb la consideració que els veïns afectats estan rebent assistència i 
ofertes de reallotjament perquè diu que les notícies que ella té sobre la situació són 
diferents. Creu que el govern no vol aprofitar el PGM de Tres Turons i es queixa de la 
manca de capacitat per arribar a cap tipus de consens amb els veïns. 



 
 
 

96 

Critica al govern perquè creu que la voluntat de remodelar la zona ve motivada per 
l’atractiu turístic de les bateries antiaèries i no per les necessitats dels veïns, i considera 
que el PGM de Tres Turons s’ha fet a costa dels veïns de la zona, ja que es tracta d’un 
espai que no està preparat per al turisme de masses. Retreu al govern que no s’hagi 
plantejat quin model de turisme vol per a Barcelona i per als barris i que digui que no té 
diners però que, en canvi, gasti un milió i mig d’euros en la reurbanització de la zona de 
balconada, i 2.300.000, en la millora dels accessos. 

Opina que el turisme és necessari per a la ciutat però creu que si es converteix en una 
obsessió i una necessitat, es deixa de banda a la ciutadania i s’apliquen reformes 
provisionals i amb costos elevats que agreugen la situació personal i empitjoren la qualitat 
de vida dels habitants. 

S’aprova la proposició amb els vots a favor del GMDUpB, el GMDICV-EUiA i el GMDPSC, 
l’abstenció del GMDPPC i el vot en contra del GMDCiU. 

Del Grup del PPC: 

4. «Que el Consell de Districte d’Horta-Guinardó acuerde: 

• Solicitar a la Junta Electoral la restauración de los colegios eliminados o 
suprimidos 

• Solicitar a TMB que en jornadas electorales funcione el bus de barri y que se 
intensifique el paso de los demás autobuses» 

La senyora Felisa Vila San Millán, del GMDPPC, explica que el 25 de maig de 2014 es 
van celebrar les eleccions al Parlament Europeu i destaca que un número important de 
ciutadans del Carmel i de Can Baró no van poder exercir el seu dret a vot degut a la 
supressió de col·legis electorals. Donada l’orografia complicada d’aquests barris com a 
conseqüència d’importants desnivells, el fet que la major part de la població sigui gent 
gran amb falta de mobilitat, i el fet que els dies festius el bus de barri no circuli i no es 
disposi de transport públic, presenta una proposició en la qual sol·licita a la Junta Electoral 
la restauració dels col·legis suprimits i, així mateix, sol·licita a TMB que el bus de barri 
funcioni durant les jornades electorals i s’intensifiqui la freqüència dels altres autobusos. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, expressa el vot a favor del seu grup 
perquè creu que s’ha d’incentivar la participació tant com sigui possible quan hi ha 
eleccions al districte i perquè està convençut que ho han fet pensant el les eleccions del 
9N. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, manifesta el vot en contra del seu 
grup perquè tot i estar d’acord amb la necessitat d’afavorir la participació al màxim i 
lamentar que algunes persones no poguessin votar el 25 de maig, considera que es tracta 
d’una proposició oportunista perquè creu que s’ha de demanar que el bus de barri funcioni 
tots els diumenges i festius i no només en les jornades electorals. 

El senyor Ramón Carrión i Duran, del GMDPSC, expressa el vot favorable del seu grup i 
mostra el seu acord amb la senyora Mir respecte al fet que caldria ampliar la proposta de 
funcionament del bus del barri per a tots els diumenges i festius. 
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El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció 
del Districte, manifesta el vot en contra del seu grup perquè diu que en les darreres 
eleccions no es va suprimir cap col·legi electoral sinó que, en la secció 33 del Guinardó, 
van canviar després que uns veïns fessin la petició corresponent a la Junta Electoral. 
Creu que s’ha creat un error amb els grups de l’oposició i afegeix el seu compromís 
d’elevar la proposta a TMB perquè el bus de barri passi amb més freqüència. 

La senyora Vila diu al senyor Bou que quan el seu grup va arribar al govern va suprimir el 
col·legi electoral Raimon Casellas, del barri de Can Baró, i el col·legi de la biblioteca Juan 
Marsé, del barri del Carmel, de manera que van deixar a molts veïns sense poder exercir 
el dret a vot, que qualifica de la forma més democràtica i constitucional per expressar el 
que es vol. Creu que el govern té por dels vots dels veïns del barri. 

S’aprova la proposició amb els vots a favor del GMDUpB, el GMDPPC i el GMDPSC, i els 
vots en contra del GMDICV-EUiA i el GMDCiU. 

Del Grup d’ICV-EUA: 

5. «El Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó acorda: 

Mantenir l’actual caràcter comercial del barri d’Horta, donant suport al comerç 
de proximitat existent i limitant la concessió de llicències a grans operadors 
comercials que posarien en risc l’actual model de comerç de proximitat» 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, presenta la proposició. Opina que la 
posada en funcionament de diverses grans superfícies comercials al barri d’Horta 
suposaria un canvi significatiu en el model de comerç actual del barri amb una greu 
afectació al comerç de proximitat existent, i afegeix que, pel que sap, diversos operadors 
comercials han demanat llicència per instal·lar-se en diferents locals del barri d’Horta, del 
qual opina que actualment disposa de prou superfícies comercials i en el qual l’obertura 
de noves grans superfícies és innecessària i perjudicial. 

Per aquests motius, presenta la proposició en la qual demana que es mantingui l’actual 
caràcter comercial del barri d’Horta, i es doni suport al comerç de proximitat existent 
limitant la concessió de llicències a grans operadors comercials que posarien en risc 
l’actual model de comerç de proximitat. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu grup. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa el vot favorable del seu grup 
però matisa que no està en contra de les grans superfícies, sinó de l’excés, l’abús i 
l’especulació que fan. Creu que des del punt de vista de l’Ajuntament s’ha de posar fre a 
aquesta situació perquè, si no, els ciutadans marxen a altres centres comercials a 
comprar i això perjudica a la ciutat, tant al comerç en general com al de proximitat. Creu 
que l’alcalde de Barcelona silencia el petit comerç i posa traves administratives per a la 
seva liberalització. 

El senyor Ramón Carrión i Duran, del GMDPSC, manifesta el vot a favor del seu grup i 
opina que la proposició respon a un tema de model que la llei d’horaris comercials ha 
deixat de banda i que creu que és molt important perquè fins ara havia funcionat. 
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La senyora Lina Huélamo Soriano, consellera de Comerç, Mercats, Relacions de 
Proximitat, Seguretat i Gent Gran, exposa que amb la llei vigent, el govern només pot 
denegar llicències quan s’aplica el Pla de comerç alimentari de Barcelona (PCAB), que 
limita l’establiment de grans superfícies a les àrees alimentàries influenciades dels 
mercats municipals, o al Pla no alimentari de Barcelona (PECNAB), que estableix uns 
perímetres al voltant dels eixos comercials en els quals limita l’obertura de grans 
establiments. Assenyala que la Regidoria de Comerç està treballant amb una nova acció 
del PCAB però que, de moment, no és possible suprimir la concessió de llicències.  

Per això, manifesta el vot en contra del seu grup tot i que mostra el seu acord en la 
promoció del comerç de proximitat, que considera una de les fites del govern per la qual 
aquest ha dedicat els cursos de formació a Barcelona Activa, l’estratègia de promoció 
comercial i la taula de comerç, la dedicació d’imports i convenis amb associacions de 
comerciants i l’agilització dels permisos. 

La senyora Mir opina que el govern impulsa mesures contradictòries perquè alhora que 
impulsa un pla d’acció comercial del Districte diu que ha de concedir les llicències. Creu 
que s’hauria de poder fer un pla d’usos per limitar l’existència de grans superfícies i 
demana que, en cas que el govern no pugui denegar-les, no fomenti que operadors 
privats se situïn en locals municipals, com ha passat amb el cas de Botticelli. Demana 
coherència en l’actuació del govern i l’abandó de pràctiques contradictòries com la darrera 
regulació d’horaris comercials aprovada en el darrer Ple amb el GMDPPC. Demana que 
deixin d’optar pel lucre d’uns quants i apostin pel benestar de la majoria, i expressa el 
desig de tenir un barri ple de vida i comerç, i no una ciutat dormitori. 

S’aprova la proposició amb el vot en contra del GMDCiU i el vot favorable de la resta de 
grups. 

Del Grup d’UpB: 

6.  «El Consell del Districte d’Horta-Guinardó acorda: 

Realitzar un procés participatiu ampli amb les entitats del barri del Carmel, els 
grups municipals i la ciutadania per a la reforma de la rambla del Carmel, que 
sigui acordat pel Consell de Barri i que es faci seguiment a través d’aquest 
mateix òrgan de participació» 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, presenta la proposició. Considera que 
la reforma de la rambla del Carmel és una assignatura pendent del Districte d’Horta-
Guinardó atesa la rellevància de l’espai com a indret de convivència i centre d’activitats de 
les entitats del barri. Afegeix que aquest espai, qualificat de zona verda, ha estat 
recentment anomenat jardins del Doctor Moisès Brogi i lamenta que la zona enjardinada 
sigui pràcticament inexistent. Per aquest motiu, presenta la proposició en la qual demana 
que es realitzi un procés participatiu ampli per a la reforma de la rambla del Carmel amb 
les entitats del barri del Carmel, els grups municipals i la ciutadania que sigui acordat pel 
Consell de Barri, òrgan que creu que hauria de fer-ne el seguiment. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, mostra el seu acord en la necessitat 
d’iniciar aquest procés i fer-ho de manera participativa, per la qual cosa manifesta el vot a 
favor del seu grup. 
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El senyor Manuel Conde García, del GMDPPC, expressa l’abstenció del seu grup perquè 
creu que és un tema que s’ha discutit en nombroses ocasions, tant en legislatures 
anteriors com en l’actual, especialment el dia 8 d’octubre de 2013. Retreu al senyor 
Coronas que presenti aquesta proposició quan mesos enrere va expressar l’abstenció en 
una proposició del GMDPPC que anava en el mateix sentit i opina que la proposta del seu 
grup era més completa que la que es presenta en el Plenari. 

El senyor Ramón Carrión i Duran, del GMDPSC, creu que hi ha una necessitat de 
treballar amb els veïns per allò que considera un vial tan important com és la rambla del 
Carmel, per la qual cosa expressa el vot favorable del seu grup. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, manifesta el vot a favor del seu 
grup perquè considera que la rambla del Carmel és un espai central i vertebrador del 
barri. Informa que tal com figura en el full de ruta i tal com el govern ha anat treballat en la 
Comissió de Seguiment, ha recollit demandes sobre aquest espai i actualment estan 
treballant en algunes propostes que volen debatre en la Comissió de Seguiment i en el 
Consell de Barri. Demana que s’incorpori a les comissions de seguiment i el Consell de 
Barri per a poder debatre amb la resta de grups el procés de reforma de la rambla del 
Carmel. 

El senyor Coronas agraeix el vot favorable dels GMDICV-EUiA, el GMDPSC i el GMDCiU 
i recorda que alguns processos de participació com el de la plaça Eivissa han sigut un èxit 
i poden convertir-se en un model a seguir. 

Aclareix al senyor Conde que el GMDUpB va abstenir-se en la proposició d’acord perquè 
en la negociació dels pressupostos, el GMDPPC va fer una proposta oportunista sobre 
aquest tema i a més, era inconcreta i no contemplava el procés de participació. 

S’aprova la proposició amb l’abstenció del GMDPPC i els vots a favor de la resta de 
grups.  

b) Proposicions amb contingut de declaració institucional 

No n’hi ha. 

c) Precs 

Del Grup del PSC: 

7.  Que el govern del Districte procedeixi d’immediat a senyalitzar horitzontalment 
els límits que poden ocupar cada una de les terrasses als diferents àmbits de la 
plaça i que extremi la vigilància per tal d’assegurar que els cotxes que circulen 
per Pere Pau i baixada del Mercat són realment els cotxes que no tenen altra 
sortida al carrer Tajo que aquestes vies 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, indica que el procés participatiu 
proposat pel GMDUpB dut a terme en el curs de la Festa Major d’Horta ha suposat 
l’ampliació de 550 metres quadrats d’espai per a vianants a la plaça Eivissa, fet que 
considera que hauria de permetre que la plaça es converteixi en la plaça major d’Horta tal 
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com es reivindicava. Ara bé, apunta que alguns veïns han vist amb preocupació algunes 
coses d’aspecte negatiu pel que fa a les terrasses dels bars, ja que ocupen més espai que 
abans tot i comptar amb la mateixa quantitat de vetlladors i, a més, els cotxes provinents 
del carrer Pere Pau surten per la baixada del Mercat. Per tot això, formula un prec en el 
qual sol·licita al govern que procedeixi d’immediat a senyalitzar horitzontalment els límits 
que poden ocupar les terrasses a la plaça i que extremi la vigilància per assegurar que els 
cotxes que circulen pels carrers mencionats no tinguin una altra sortida al carrer Tajo. 

La senyora Lina Huélamo Soriano, consellera de Comerç, Mercats, Relacions de 
Proximitat, Seguretat i Gent Gran, comunica que la plaça Eivissa disposa del mateix 
nombre de vetlladors que abans de les obres i que hi ha una ordenació singular en fase 
de mediació que preveurà la senyalització dels espais d’ubicació de les terrasses. 
Assenyala que fins que no s’hagi aprovat, no es podrà fer la senyalització. 

El senyor Martínez diu que no entén el motiu pel qual no es pot senyalitzar aquest espai 
perquè creu que sí que es fa en altres espais de Barcelona, i opina que en aquests 
moments les terrasses dels bars ocupen més espai que abans, especialment les que 
toquen la sortida del metro i el quiosc de la vora. Creu que han eixamplat l’espai entre 
taules i han posat més cadires. 

Pel que fa a la vigilància dels cotxes que utilitzen el carrer Pere Pau i baixada del Mercat, 
opina que no és costós fer el que demana. 

La senyora Huélamo mostra el seu acord amb el fet que les terrasses ocupen més espai i 
indica que el Districte està multant els establiments que ho fan. Informa que també els ha 
avisat diverses vegades i opina que es tracta d’un vici que demana que se sancioni per, 
així, fer-los complir la normativa.  

Pel que fa al tema dels vehicles, indica que aquestes vies són de plataforma única i d’ús 
prioritari per als vianants, i comunica que el Districte treballarà perquè una actuació que 
es va fer dissenyar per als vianants no esdevingui un conflicte per als veïns. 

No s’accepta el prec. 

8. Que la posada en funcionament del bus V15 (fins ara bus 17) dins de la nova 
xarxa d’autobusos no perjudiqui la mobilitat dels veïns i, per tant, que el govern 
del Districte treballi conjuntament amb TMB per tal que es mantinguin totes les 
parades existents al barri de la Teixonera i la Clota 

El senyor Ramón Carrión i Duran, del GMDPSC, exposa que atès que el recorregut actual 
del bus 17 a l’alçada dels barris de la Teixonera i la Clota és una reivindicació dels veïns 
aconseguida en la qual demanen que es mantingui el recorregut actual i les parades per 
la necessitat de mantenir la seva mobilitat que d’altra manera es veuria perjudicada per 
l’orografia de la zona, i atès que la proposta de TMB de suprimir les parades d’aquesta 
zona no té en compte les necessitats reals dels veïns, presenta un prec en el qual 
demana que la posada en funcionament del bus V15 dins de la nova xarxa d’autobusos 
no perjudiqui la mobilitat dels veïns i, per tant, que el govern del Districte treballi 
conjuntament amb TMB per tal que es mantinguin totes les parades existents al barri de la 
Teixonera i la Clota. 
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La regidora del Districte comenta que donat que el GMDPPC ha presentat un prec sobre 
el mateix tema, se substanciarà conjuntament, de manera que dóna la paraula al senyor 
Carlos Torrubiano Blanco. 

S’accepta el prec. 

Del Grup del PPC: 

9. Que el Consell del Distrito acuerde: Mantener el servicio que actualmente presta 
la línea de autobús 17 a su paso por la calle Coll i Alentorn 

El senyor Carlos Torrubiano Blanco, del GMDPPC, explica que donat que els busos 17 i 
185 tenen parades al carrer Coll i Alentorn, dels barris de Teixonera i la Clota, i donat que 
amb la propera implementació de la línia V15 de la xarxa ortogonal se suprimirà el pas 
que fa actualment el 17 per Coll i Alentorn, la zona quedaria amb un servei insuficient, ja 
que no garantiria la mobilitat de tots els ciutadans, motiu pel qual presenta un prec en el 
qual sol·licita que es mantingui el servei que actualment presta la línia d’autobús 17 pel 
carrer Coll i Alentorn. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d'Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, respon al senyor Carrión i al 
senyor Torrubiano que accepta tots els precs. Creu que, tal com el Districte ha explicat en 
diferents espais de participació amb veïns, l’entrada en funcionament d’una línia d’alta 
capacitat com és la V15 no ha de minvar la connectivitat dels veïns del barri de la 
Teixonera i la Clota, motiu pel qual han recollit les propostes dels veïns i han afegit la 
intenció de mantenir les parades de bus. Assenyala que properament se celebrarà una 
reunió entre el Districte, TMB i representants veïnals per tractar la qüestió. 

El senyor Ramon Carrión Duran, del GMDPSC, agraeix al senyor Puelles l’acceptació del 
prec i li demana que si en algun moment la proposta resultant és que es retirin les 
parades, tingui coratge com a Ajuntament i lluiti perquè no sigui així. Seguidament, 
recorda que en l’Audiència Pública del dia anterior una veïna va fer una proposta sobre el 
manteniment de l’horari de la línia 119. 

El senyor Torrubiano agraeix al senyor Puelles l’acceptació del prec i li demana que faci 
un procés de participació on es tinguin en compte els veïns i s’informi de la manera més 
acurada possible. 

El senyor Puelles considera que els veïns estaran prou representats en les associacions 
que convocarà el Districte i destaca la importància que TMB participi com a operadora del 
servei. Constata que la implantació d’aquesta línia millorarà la freqüència de pas i la 
velocitat per a la resta de parades de la línia V15 que vindran al districte, i fa saber que hi 
ha una valoració molt alta de la nova xarxa d’autobusos. 

S’accepta el prec. 
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10. Que el Consell de Districte tome las medidas necesarias para reparar la malla 
protectora de la montaña y realizar un plan exhaustivo de limpieza y seguridad 
de esos jardines para evitar posibles accidentes 

El senyor Rafael Sánchez Cobo, del GMDPPC, presenta el prec perquè creu que els 
jardins Juan Ponce són un espai de risc per als usuaris per tres motius: en primer lloc, per 
la falta de manteniment i neteja dels jardins, sobretot la zona del mur annex a la 
muntanya; en segon lloc, pel fet que les persones drogodependents que acostumen a 
anar-hi, deixen les xeringues en aquell espai; i en tercer lloc, pel deteriorament de les 
malles protectores d’esllavissades. Formula el prec en el qual sol·licita al govern que 
prengui les mesures necessàries per a reparar la malla protectora de la muntanya i realitzi 
un pla exhaustiu de neteja i seguretat dels jardins per evitar accidents. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d'Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, informa que accepta el prec i 
assenyala que el Districte ha evidenciat les mancances de manteniment als serveis de 
neteja i prevenció i ha donat l’ordre per a la reparació de la tanca protectora. Comunica 
que l’avisarà un cop les obres estiguin acabades. 

El senyor Sánchez agraeix al senyor Puelles l’acceptació del prec i suggereix al govern 
que inclogui una renovació dins de l’àrea de jocs infantils dels jardins, ja que alguns jocs 
es troben en mal estat i poden ferir als nens. 

El senyor Puelles recull el suggeriment però indica que no li pot donar resposta perquè 
caldria veure l’abast de la intervenció i la dotació pressupostària. 

S’accepta el prec. 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

11. Que des del Districte es doni a conèixer a la ciutadania i s’impulsi la 
commemoració d’aquest espai de memòria amb un acte d’homenatge i la 
instal·lació d’una placa en reconeixement als presoners del camp d’Horta 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, presenta el prec i exposa que a 
Barcelona encara s’ha de recuperar la memòria democràtica de diversos espais, entre els 
quals destaca el camp de concentració de presoners d’Horta, situat a les Llars Mundet. 
Explica que amb l’entrada de l’exèrcit franquista a Barcelona el gener de 1939, els 
pavellons inacabats del que havia de ser la casa de la caritat es van convertir en un camp 
de concentració de presoners que va estar en funcionament des del febrer de 1939 fins 
l’abril de 1940. 

Opina que enguany, que se celebra el setanta-cinquè aniversari de l’inici de la repressió 
franquista i de l’exili republicà, s’escau donar a conèixer aquesta part històrica del 
districte, per la qual cosa formula un prec on sol·licita al Districte que doni a conèixer a la 
ciutadania i impulsi la commemoració d’aquest espai de memòria amb un acte 
d’homenatge, i instal·li una placa en reconeixement als presoners del camp d’Horta. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció 
del Districte, mostra el seu acord amb la senyora Mir i accepta el prec. Assenyala que 
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elevarà la demanda pertinent a la Ponència de Nomenclàtor per a la placa de 
reconeixement i que prepararà un acte d’homenatge en el qual hi puguin participar tots els 
ciutadans que vulguin. 

La senyora Mir agraeix l’acceptació del prec i la celebra. Demana al govern que comuniqui 
la preparació de l’homenatge per comptar amb les entitats memorialistes i perquè sigui un 
acte avinent per a tothom. 

S’accepta el prec. 

Del Grup d’UpB: 

12. Que el procés participatiu previst per al futur de la plaça de Botticelli es realitzi 
en el marc del Consell de Barri d’Horta 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, presenta el prec. Mostra la seva 
desconfiança sobre el funcionament dels processos participatius després que l’alcalde de 
Barcelona aturés el projecte de construir un aparcament privat a la plaça Botticelli gràcies 
a la reivindicació veïnal agrupada a la plataforma ciutadana Salvem Botticelli, per la qual 
cosa formula un prec on sol·licita que el procés participatiu previst per al futur de la plaça 
es realitzi en el marc del Consell de Barri d’Horta. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció 
del Districte, accepta el prec però matisa que el procés de participació se celebrarà, 
també, en el marc d’un procés de participació ciutadana més ampli que abasti veïns que 
siguin d’altres barris com ara la Vall d’Hebron i la Clota, ja que també es poden veure 
afectats. 

El senyor Coronas mostra el seu acord en els barris considerats pel senyor Bou i 
especifica que la proposta d’emmarcar la participació en el Consell de Barri no respon a 
una limitació d’espai físic o d’òrgan de participació, sinó que respon a la voluntat perquè 
les entitats que el conformen dictaminin el procés. 

El senyor Bou anuncia que el Consell de Barri el presideix la regidora i fa saber que hi 
participaran totes les entitats que el conformen així com altres veïns que no hi tenen 
accés de forma habitual. 

S’accepta el prec. 

d) Preguntes 

Del Grup del d’ICV-EUiA: 

13. El govern del Districte d’Horta-Guinardó, un cop acabades les obres, té previst 
algun canvi sobre el règim d’accés a aquests espais, que avui és públic, gratuït i 
universal? 

El senyor Antonio Salado Pérez, del GMDICV-EUiA, formula la pregunta. Atès que les 
obres de reurbanització i continuació de la museïtzació dels diferents espais històrics del 
Turó de la Rovira ja estan en marxa i es preveu acabar-les el març del 2015, demana al 
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govern del Districte si té previst algun canvi de règim d’accés en aquests espais que 
actualment són públics, gratuïts i universals. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, informa que l’operador que 
gestionarà aquest museu i en definirà les condicions d’accés és el Museu d’Història de 
Barcelona. Així mateix, indica que no hi ha cap proposta de canvi d’accés a la part pública 
ni a la zona de les bateries o la zona de museïtzació, per la qual cosa considera que 
l’accés tindrà les mateixes condicions que actualment. 

El senyor Salado retreu al Districte que no tingui cap proposta per al Museu sobre com 
haurien de ser aquests espais. 

El senyor Puelles assenyala que cal diferenciar dos sectors. D’una banda, diu que hi ha la 
zona del museu tancat on hi ha una part d’exposició i de projecció prevista i en la qual es 
preveu un control d’accés, ja que no pot ser lliure ni obert tot el dia. D’altra banda, diu que 
hi ha una part de visita a peu que sempre mantindrà les condicions que té actualment. 

Assenyala que, amb les obres, l’única cosa que s’ha fet és millorar l’accessibilitat i els 
recorreguts, ja que s’han ampliat perquè no es comprimissin totes les visites en el mateix 
punt. Respecte a la part museïtzada, considera que si bé anteriorment era d’accés 
universal, calia entendre-ho amb reserves perquè no garantia l’accessibilitat per a tothom, 
i en canvi, la proposta actual contempla serveis, tal com havien demanat els veïns i 
l’operador del museu, i una major accessibilitat. 

Del Grup d’UpB: 

14. Quin és el capteniment del govern del Districte d’Horta Guinardó sobre 
l’esmentada mesura de govern? 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, formula la pregunta en la qual demana 
quin és el capteniment del govern del Districte sobre la mesura de govern que permet 
l’obertura d’establiments comercials els diumenges d’estiu, així com els caps de setmana 
en què se celebri un esdeveniment important a la ciutat. 

La senyora Lina Huélamo Soriano, consellera de Comerç, Mercats, Relacions de 
Proximitat, Seguretat i Gent Gran, comenta que el govern actual no ha donat llicències als 
grans comerços com ara La Maquinista, Gran Via II, Diagonal Mar o Les Glòries, ni 
tampoc no va fer treure els tendals o les llums de les façanes dels carrers foscos, o els 
rètols de les botigues del districte. En canvi, assenyala que la mesura de govern de la 
qual parla el senyor Coronas surt d’un acord amb el sector comercial, concretament, amb 
el Consell de Gremis, la Fundació Barcelona Comerç, Comertia, Clúster Tèxtil Moda de 
Catalunya, PIMEC Comerç, Confederació de Comerç de Catalunya, Unió de 
Consumidors, entre d’altres, de manera que la decisió s’ha consensuat amb entitats i 
gremis del comerç. Indica que els horaris que preveu la mesura són per a determinades 
zones de gran afluència turística on no s’hi compta el districte, el qual compta amb un pla 
d’acció propi que vol donar suport al comerç de proximitat. 

El senyor Coronas manifesta que s’esperava aquesta resposta i demana quin model de 
comerç vol defensar la ciutat, ja que creu que amb aquesta mesura no es defensen els 
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barris sinó que es trasllada l’activitat comercial. Opina que la gent no compra més o 
menys perquè sigui cap de setmana, sinó que compra el mateix, de manera que la 
mesura beneficia determinats comerços en detriment d’altres. A més, considera que quan 
el govern es troba per parlar amb les entitats, cal que tingui clar el model que vol 
defensar. 

La senyora Huélamo opina que aquesta mesura serà una prova i caldrà veure què passa. 

e) Seguiment Proposicions / Declaracions de grup 

Del Grup del d’ICV-EUiA: 

15. El Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó acorda: 

1. Que el Districte d’Horta-Guinardó continuarà impulsant i donant suport als 
cinc objectius fonamentals de l’agermanament, entre ells, el d’estrènyer els 
vincles de fraternitat entre els habitants d’Horta-Guinardó i Bu Craa, i donar a 
conèixer la situació del poble sahrauí 

2. Que, per fer-ho, el Districte d’Horta-Guinardó es compromet també a donar a 
conèixer aquest agermanament i a organitzar periòdicament un acte anual de 
commemoració de l’agermanament del Districte d’Horta-Guinardó amb la Daira 
de Bu Craa (República Àrab Sahrauí Democràtica) comptant amb la col·laboració 
de les entitats del districte que treballen pels objectius de l’agermanament 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, recorda que el 2 d’octubre de 2012, el 

Plenari del Consell Municipal de Districte va aprovar una proposició presentada pel seu 

grup, i presenta el seguiment de la mateixa en el qual exposa que el Districte continuarà 

donant suport als cinc objectius fonamentals de l’agermanament amb la Daira de Bu Craa 

(República Àrab Sahrauí Democràtica), entre els quals es compta: estrènyer els vincles de 

fraternitat entre els habitants d’Horta-Guinardó i Bu-Craa, donar a conèixer la situació del 

poble sahrauí, i donar a conèixer l’agermanament i organitzar periòdicament un acte anual 

de commemoració que compti amb la col·laboració de les entitats del districte que 

treballen per aquests objectius, per la qual cosa assenyala que la rebuda dels nens que 

vénen a passar l’estiu amb famílies acollidores del districte seria una bona ocasió. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Cultura, Ciutadania, Emprenedoria i Promoció 
del Districte, assenyala que el govern comparteix els objectius als quals s’ha referit la 
senyora Mir i destaca que ha actuat en el marc signat amb l’entitat Sàhara Horta, ja que 
no interactua de forma directa amb Bu Craa. Indica que, entre les activitats que es 
realitzen en el seguiment del conveni, s’han fet obsequis als infants i s’ha convidat les 
famílies que els acullen a espais com ara el Tibidabo o el Zoològic, alhora que s’ha 
celebrat una jornada d’animació a Matas i Ramis i un dia d’estada esportiva al Martinenc 
del Guinardó. A més, afegeix que l’entitat ha rebut una quantia econòmica corresponent a 
la subvenció que rep anualment. 

La senyora Mir agraeix el repàs de les activitats que ha fet el senyor Bou però li retreu que 
el projecte de garantia d’aliments previst en l’agermanament per als infants de la Daira de 
Bu Craa no tingui finançament. Diu que, pel que ha pogut saber, l’entitat no té cobertes 
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totes les necessitats tot i que s’hagi reunit amb el Districte, i opina que després de quasi 
dos anys de projecte, caldria donar a conèixer l’agermanament i convenir un dia per a 
celebrar-lo. 

El senyor Bou anuncia que anualment es destinen 3.000 euros a l’entitat, quantitat que 
qualifica de substancial, i constata que no ha tingut cap queixa respecte al funcionament 
del conveni per part de l’entitat. 

 

E) Declaracions institucionals 

No n’hi ha. 

 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, la regidora del Districte-presidenta en funcions 
aixeca la sessió a les 21.25 h. 

 

 

La cap del Departament de Serveis Jurídics- Vist i plau  
Secretaria      La regidora-presidenta en funcions 


